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Standpunt Minister Natuur en
Stikstof  over  gebruik
landelijke vrijstelling vos

Vrij recent (9 november 2022) heeft de Minister
van  Natuur  en  Stikstof  nog  tijdens  het
Commissiedebat  Natuur  in  de  Tweede  Kamer  de
navolgende tekst uitgesproken ter bevestiging van
haar eerdere standpunt.

Zie pagina 71 van het onderstaand verslag van de
Commissie vergadering Natuurbeleid.

Minister van Natuur en Stikstof
“Dan  kom  ik  op  de  vraag  van  de  heer  Bisschop  over  de
vrijstelling voor de vos en de juridische impasse. Er is geen
sprake van een juridische impasse, want provincies maken nog
steeds gebruik van de landelijke vrijstelling voor de vos.
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Alleen in Utrecht is men inderdaad gebonden aan de uitspraak
van de rechter. Gevraagd werd of ik ervoor ga zorgen dat er
een landelijke vrijstelling komt voor de jacht op de vos in de
context dat die een belangrijke predator is van weidevogels.
De landelijke vrijstelling van de vos voor schadebestrijding
is nog steeds van kracht. In Utrecht heeft de rechter de
ontheffing buiten werking gesteld. Dat besluit is momenteel
onderwerp van een hogerberoepsprocedure.”

 

Bron: https://zoek.officielebekendmakingen.nl/kst-1063841

Zie ook de: Brief NOJG aan GS Limburg 02122022

 

https://zoek.officielebekendmakingen.nl/kst-1063841
https://www.nojg.nl/wp-content/uploads/2022/12/Brief-NOJG-aan-GS-Limburg-02122022.pdf
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Fruitteler het haasje

Vorig jaar heeft de minister Van der Wal voor drie
provincies,  Groningen,  Utrecht  en  Limburg,  een
afschotverbod afgekondigd voor hazen.
Volgens telling van Sovon, de vereniging van vogeltellers, zou
het slecht gaan met de stand van de hazen. Maar dat is in
Noord  Limburg  zeker  niet  het  geval.  Voor  Huub  Cremers  in
Blitterswijck (L) zijn de gevolgen enorm, zoals te zien is in
dit filmpje. Veel appelbomen hebben, binnen één week tijd,
vraatschade opgelopen. Vooralsnog is dat aan een zijde van de
stam,  maar  Cremers  vreest  het  ergste.  “Als  dat  doorgaat,
rondom de stam, zijn al die bomen ten dode opgeschreven.”

Graven van hoogwatergeul

Ook twee jaar geleden had Cremers veel schade door
hazen. “In dat jaar is de situatie volledig veranderd.
Daarvoor had ik geen noemenswaardige schade. Maar dat
jaar  zijn  ze  hier  gaan  graven  en  hebben  een
hoogwatergeul aangelegd, grenzend aan mijn boomgaard.
Er is toen ongeveer honderd ha afgegraven. Dat heeft
veel  hazen  mijn  boomgaard  ingejaagd.  Met  een
warmtecamera spotten we toen dertig of veertig hazen op
een perceel van 3 ha. Die hebben veel bomen rondom kaal
geschild. Ondanks dat we er toen wel een aantal hebben
afgeschoten,  had  ik  toch  een  schadepost  van
twintigduizend  euro.”

https://www.nojg.nl/wp-content/uploads/2023/02/kst-1063841.pdf
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200 hazen!
Cremers is ten einde raad. Hij vreest dat de schade dit jaar
nog hoger zal worden. “Vorig jaar hadden we nauwelijks schade.
Door de overstromingen zijn veel hazen verdronken. Het mooie,
droge weer van 2022 was echter perfect voor ze. Ze hebben
flink gefokt. Met de warmtecamera legden we meer dan 200 hazen
in ons jachtgebied van 400 ha vast!
Normaal gesproken zouden dat 100 hazen moeten zijn. Dan hebben
ze allemaal voldoende te eten en veroorzaken ze bijna geen
schade.”
De boomgaard van Cremers bleek een waar feestterrein voor de
hazen. “Volgens de jagers zijn er ‘s nachts in mijn boomgaard
van 2,7 ha wel 47 hazen gespot! Dat is toch niet normaal?”

 

Afrastering
Zijn grote ergernis is dat de instanties hun handen er vanaf
lijken  te  trekken.  “Ik  heb  al  bij  de  Provincie  en  het
ministerie aan de bel getrokken. Dan krijg je als antwoord dat
je maar een afrastering moet neerzetten. Maar dat kan helemaal



niet! Dan kan ik er ook niet meer met mijn machines in!
Bovendien kunnen dan ook de dassen en vossen er niet meer in,
die de woelmuizen bestrijden.”
Vergoeding vanuit het faunaschadefonds lijkt nihil. Cremers:
“Dat heb ik twee jaar geleden ook geprobeerd. Ik heb toen de
schade  officieel  laten  taxeren  en  die  stelde  die
twintigduizend euro vast. Maar uitbetalen, ho maar. Je kunt er
niets  mee.  Hopelijk  gaat  de  provincie  er  nu  anders  naar
kijken, en komt er alsnog een oplossing.”

 

bron: Fruitteler online

 

“We zijn in rap tempo terrein
aan het verliezen” uitspraak
Klaas Dijkstra, communicatie-
expert
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“We zijn in rap tempo terrein aan het
verliezen”
Dit is een uitspraak Klaas Dijkstra, communicatie-expert in
een  lezing  voor  de  VSN  (De  Verenigde  Sportpaardenhandel
Nederland).

Het toont duidelijk aan, dat niet alleen de jacht en de boeren
kapot gemaakt worden, maar dat onze ‘dierenliefhebbers’ op
meer  terreinen  bezig  zijn,  zoals  de  paardensport  en
sportvisserij.

En dan doen ze uiterst professioneel, met een heleboel geld en
veel betaalde mensen.

Dijkstra heeft zelf niets met paarden, jacht of wat dan ook.
Hij heeft eerder ook de communicatie gedaan, voor die groepen,
die het ons nu lastig maken.

Ik citeer een paar van zijn uitspraken.
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Bij Natuurmonumenten kwam ik binnen met de opdracht:
groei van 400.000 naar 1 miljoen leden.
Dat is bijna gelukt, we zijn gestrand op 969.000.
Alles  via  keiharde  marketing.  Daar  had  je  gewoon
budgetten  voor.
Als je alle marketingbudgetten van de agrarische sector
optelt, dan kom je nog niet in de buurt.
Gewoon € 30 miljoen!

Wakker Dier kan per jaar 3 miljoen besteden. De paardenwereld
heeft een omzet van € 1,5 miljard per jaar, voor dit werk
hebben we in de paardenwereld maar € 50.000.

Op bestuurlijk niveau zijn er vervolgens maar weinig mensen in
de paardenwereld die zich de situatie realiseren en die ergens
voor durven te gaan staan.

We  zijn  in  rap  tempo  terrein  aan  het  verliezen.  De
paardenwereld is versnipperd en wordt geregeerd door teveel
bange mensen.

Want we hebben te maken met de Groene Elf: elke maandag staan
ze met hun stukken bij de minister, getraind, met een giga
hoeveelheid wetenschappelijk onderzoek.’

"Als je het niet zelf regelt, dan wordt het straks voor
je geregeld".

Bij LTO roepen ze: we moeten het positieve verhaal over de
boer vertellen. Maar dat alleen gaat niet werken. De Partij

https://www.groene11.nl/


voor de Dieren vindt dat prachtig: ga vooral zo door.

Weet je, als de sector niet groter uitpakt, hebben we over een
paar jaren echt een probleem.

 

Lees zijn verhaal en zoek de overeenkomsten met
onze jagerswereld.
 

CDA  Noord-Holland  boos  dat
verjagen  van  ganzen  door
agrariërs  niet  meetelt  als
preventieve actie
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Om voor schadevergoeding voor ganzenschade in aanmerking te
komen moeten agrariërs kunnen bewijzen dat zij er alles aan
gedaan  hebben  om  de  schade  te  voorkomen  en  de  ganzen  te
verjagen. Nu blijkt echter dat hun eigen verjaagacties niet
officieel  meetellen.  ‘’BIJ12  wil  alleen  verjaagacties  van
jagers  meetellen  als  preventie  tegen  wildschade.  Als  een
agrarisch  ondernemer  zelf  ganzen  verjaagd  met  de  quad  of
trekker  dan  telt  dat  niet  mee.  Dat  is  onwerkbaar  en
onlogisch,’’  vindt  Willemien  Koning,  CDA-Statenlid  Noord-
Holland.

De Faunabeheereenheid heeft afgelopen jaar een app ontwikkeld
om  de  enorme  regeldruk  rond  ganzenbestrijding  te
vereenvoudigen.  Nu  loopt  de  FBE  er  echter  tegenaan  dat
meldingen van verjaging door jagers wel officieel tellen maar
van  agrariërs  niet.  Het  CDA  wil  dat  de  provincie  bij  de
organisatie BIJ12 aan de bel trekt en om aanpassing van het
reglement  vraagt  zodat  verjagingen  door  agrariërs  ook
officieel meetellen. Doel is om met elkaar de faunaschade door
ganzen omlaag te krijgen. Dan moeten de overheidsinstanties
het ook wel mogelijk maken om de preventie goed en effectief
uit te voeren,’’ vindt Statenlid Koning. ‘’Het belang is groot
want de ganzenschade in Noord-Holland is inmiddels gestegen
tot meer dan 10 miljoen Euro.’’
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Door de ontwikkeling van de app FaunaSpot is de melding van
jagen en verjagen eenvoudiger geworden, maar nog steeds zeer
tijdrovend. Omdat de agrariërs moet kunnen bewijzen dat zij er
alles aan hebben gedaan om schade te voorkomen is een goed
registratiesysteem zeel belangrijk.

Met  FaunaSpot  kan  de  agrariër  verschillende  maatregelen
registreren  (bezoek  aan  het  perceel,  werende  middelen,
verjagen, nestbehandeling). De regels voor adequaat gebruik,
zoals gehanteerd door de provincie en BIJ12, staan echter nog
niet al die registraties toe.

Alleen in het geval dat een agrariër een perceel bezoekt en
vervolgens constateert en meldt dat er op dat moment geen
ganzen aanwezig zijn dan geldt dat als officiële registratie.
Voor alle andere meldingen en acties is een jager nodig. En
deze  acties  moeten  minstens  twee  keer  per  week  worden
uitgevoerd  (en  dus  geregistreerd).

De  Faunabeheereenheid  heeft  aangegeven  welke  situatie  ze
onwenselijk vinden voor het bestrijden van de ganzen en dat ze
daarover in gesprek zijn met de provincie en BIJ12.

Het  CDA  zal  over  deze  kwestie  in  overleg  treden  met  de
gedeputeerde en wil dat er wordt aangedrongen op aanpassing
van de regels bij BIJ12. Willemien Koning: ,,Als we preventie
belangrijk vinden om schade door ganzen terug te dringen dan
moeten we er alles aan doen om ervoor te zorgen dat alle
preventieve  maatregelen  goed  uitgevoerd  en  geregistreerd
kunnen worden. Dus ook de acties van agrariërs.’’

 

Publicatiedatum: wo 1 feb 2023
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Nieuwe  omgevingswet  voor
vijfde  keer  ‘unaniem’
uitgesteld tot 2024

 
 
 

De Omgevingswet wordt voor de zoveelste keer met een halfjaar
uitgesteld. Als ultieme ingangsdatum prikt minister Hugo de
Jonge (Volkshuisvesting en Ruimtelijke Ordening) nu 1 januari
2024. De betrokken overheden en bedrijven zouden zich unaniem
achter deze nieuwe datum scharen. Het parlement moet zich nog
buigen over de geprikte datum.

De  huidige  Wet  Natuurbescherming  –  waar  jacht,  beheer  en
schadebestrijding nu onder vallen – gaat straks over in de
Omgevingswet.  Deze  verandering  heeft  vooral  te  maken  met
juridische  details.  Zo  zal  de  huidige  jachtakte  met  de
invoering van de Omgevingswet een ‘Omgevingsvergunning inzake
jachtgeweeractiviteiten’ heten. In de praktijk zal er op dat
vlak weinig veranderen voor jagers. De regionale en lokale
doorvertaling van de Omgevingswet zal wel de nodige aandacht
vergen van met name de WBE’s.

https://www.nojg.nl/nieuwe-omgevingswet-voor-vijfde-keer-uitgesteld/
https://www.nojg.nl/nieuwe-omgevingswet-voor-vijfde-keer-uitgesteld/
https://www.nojg.nl/nieuwe-omgevingswet-voor-vijfde-keer-uitgesteld/
https://www.nojg.nl/wp-content/uploads/Logo/Logo-rijksoverheid.png


Via  de  nieuwe  Omgevingswet  en  het  achterliggende  systeem
Digitaal Stelsel Omgevingswet (DSO) gaan gemeenten, provincies
en waterschappen hun omgevingsplannen publiceren. Er wordt al
jaren gesteggeld over deze wet die tientallen eerdere wetten,
bestuursmaatregelen  en  ministeriële  regelingen  bundelt  en
moderniseert. Er was vooral veel te doen over de plansoftware
die deze documenten vanuit één digitaal loket beschikbaar moet
maken.

Het beoogde systeem is complex en eerdere versies bevatten
ontwerpfouten,  maar  die  zouden  inmiddels  tot  het  verleden
behoren.  ‘Het  onderliggende  digitale  stelsel  is  technisch
voldoende gereed en vormt voor de invoering geen blokkade’, De
techniek  werkt  nu  schrijft  De  Jonge.  Hij  baseert  zich  op
nieuwe testen die een externe partij heeft gevalideerd. Toch
vindt de minister het verstandiger om de wet opnieuw uit te
stellen om er zeker van te zijn dat er bij de uiteindelijke
uitvoering niets misgaat.

Nu lijken de betrokken partijen zich voor het eerst unaniem te
scharen achter de ingangsdatum van 1 januari 2024. Dat geeft
leveranciers de ruimte om de laatste puntjes op de i te zetten
en hebben de gebruikers nog wat extra tijd om te oefenen met
de nieuwe wet en het achterliggende systeem.

De Jonge roept het parlement op om snel in te stemmen met de
nieuwe ingangsdatum. ‘Snel zekerheid over de invoeringsdatum
is voor alle betrokkenen cruciaal om zorgvuldig de laatste
stappen te zetten bij de inrichting van de werkprocessen en
het  vasthouden  van  kennis  en  personeel.  Daarnaast  hebben
initiatiefnemers  bij  planvorming  en
vergunningverleningstrajecten zekerheid nodig over de wet- en
regelgeving die van toepassing is.’
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Update Reizen met jachtwapens
naar het Verenigd Koninkrijk
na de Brexit

Na dat op 31-1-2020 de Brexit officieel een feit was geworden
en we het hele jaar 2020 en 2021 door allerlei restricties
vanwege de pandemie niet naar Engeland konden of wilden reizen
was het in 2022 eindelijk weer zover.

Brexit  hield  onder  meer  in  dat  officieel  onze  Europese
vuurwapenpas niet meer van toepassing was voor het reizen naar
het VK.

Maar het gekke is nu, dat we nog steeds onze geldige Europese
vuurwapenpas  of  een  kopie  van  iedere  pagina  van  deze  pas
moeten aanleveren bij de aanvraag van onze Engelse Visitor’s
Firearm- en Shot Gun permit. Ook bij de security controle bij
de Eurotunnel (waar je alleen desgevraagd aangeeft dat je een
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wapen  vervoert  altijd  zeggen,  zonder  munitie)  of  veerboot
vanuit  Calais,  hier  aangeven  bij  inchecken,  (ook  zonder
munitie), dan vraagt men alleen naar de geldige Europese pas
en de Engelse permit. 

Bij  de
overigens zeer
comfortabele
Stena  Line
nachtboot  van
22.00  uur
(voordat je in
je  hut  gaat
slapen  eerst
nog  even  een
drankje aan de
bar) vanuit Hoek van Holland naar Harwich en terug doen de
Nederlandse marechaussee en douane erg gewichtig, maar hebben
geen flauw benul wat ze moeten controleren.

Na  het  boeken  van  de  bootreis  moet  je  wel  apart  aan  de
klantenservice info.nl@stenaline.com, een mail sturen met daar
in de navolgende gegevens;

Volledige naam
Merk van het wapen
Serie nummer
Soort wapen
Kaliber
Jachtakte nummer.

Deze reis is heerlijk comfortabel en je rijdt om een uur of 7
uitgerust in Harwich de boot af, zo ook op de terugweg om een
uur of 8 in Hoek van Holland.

Conclusie: Vanaf Hoek van Holland heel comfortabel en scheelt
3 tot 5 uur rijden naar Calais. 

Altijd een Geldige Europese pas – geldige Engelse Permit –

https://www.nojg.nl/wp-content/uploads/2023/01/Stena-Line-Ferry.jpeg
mailto:info.nl@stenaline.com


Geldige  Nederlandse  akte  bij  je  hebben.  Dan  zou  het  geen
probleem mogen geven.

Bij  vragen  kan  je  altijd  even  een  mailtje  sturen  naar
ifjmbrand@gmail.com.

1e kwartaal Nieuwsbrief 2023
Faunabeheereenheid Limburg
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Download

You  tube  filmpjes  en
kinderboeken Leonie Vrieze om
kinderen meer te leren over
dieren en hun omgeving
Ik zet filmpjes op youtube om kinderen meer te leren over
dieren en hun omgeving. En om kinderen zelf te laten ontdekken
wat er te vinden is in de natuur en zelf te doen is voor
dieren.
Dit ook vanuit mijn kinderboeken Mysterie in het bos en Het
geheim van de kasteeltoren.

Mochten er nog NOJG kids zijn die mee willen kijken,

 

Wees welkom!

 

Groetjes, Leonie Vrieze
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Zweden begonnen met jacht op
de wolf: ‘Grootste populatie
in moderne tijd’
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Zweden is maandag begonnen aan een grote jacht op
de wolf. Van de 460 die er nu in het land leven,
mogen  jagers  er  de  komende  maand  75  doden.
Dierenrechtenactivisten  protesteren  tegen  de
beslissing:  ze  vinden  dat  de  jacht  het
voortbestaan van het dier op het spel zet.
 

De Britse krant The Guardian volgde maandag 200 jagers die met
honden aan de jacht zijn begonnen. Het gaat om de grootste
wolvenjacht  in  Zweden  sinds  de  herinvoering  van  de
jachtvergunning voor de dieren in 2010. Van middernacht tot
zonsondergang trekken de jagers de komende maand door bossen
verspreid over heel Zweden.

“De  jacht  is  absoluut  noodzakelijk  om  de  toename  van  het
aantal wolven af te remmen”, vertelde Gunnar Glöersen van de
Zweedse vereniging voor de jacht tegen de Zweedse tv-zender

https://www.nojg.nl/wp-content/uploads/Faunafoto/wolf-pixabay.jpg
https://www.theguardian.com/environment/2023/jan/02/huge-swedish-wolf-hunt-will-be-disastrous-for-species-warn-experts


SVT. “De wolvenpopulatie is de grootste die we in de moderne
tijd hebben gehad.”

Tegenstanders  probeerden  de  jacht  maandag  te
verstoren
Dierenactivisten  vinden  het  onbegrijpelijk  dat  Zweden
toestemming heeft gegeven voor het jagen. Volgens hen zijn
wolven  erg  belangrijk  in  de  voedselketen  en  voor  de
biodiversiteit.

“Het doden van een kwart van de populatie door de jacht heeft
negatieve gevolgen voor dier en natuur”, zei Marie Stegard, de
voorzitter  van  de  anti-jachtgroep  Jaktkritikerna.  “Het  is
funest voor het hele ecosysteem.”

Volgens SVT probeerden activisten maandag de start van de
jacht te verstoren. Dat is ze niet gelukt. De zender schrijft
dat er verspreid over de jachtgebieden inmiddels tien wolven
zijn gedood. Sinds 2010 zouden er bij andere jachtpartijen in
totaal 203 wolven zijn gedood.

Waarom zien we de wolf nu opeens in woonwijken
verschijnen?
Zie het videofilmpje over de wolf
 
 

Belangrijk  wijzigingen  WA-
jacht verzekeringen NOJG
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Belangrijke wijziging per 1 januari 2023!

Met  de  komst  van  de  nieuwe  Europese  richtlijn  IDD  (de
Verzekeringsdistributierichtlijn),  is  de  verkoop  van  een
verzekering als een aanvulling op een dienst of roerende zaak
verboden geworden. De nieuwe richtlijn betekent voor de NOJG,
dat zij niet mag adviseren en bemiddelen in verzekeringen.
Daarom  kunt  u  als  NOJG  lid  vanaf  januari  2023  voor  uw
jachtaansprakelijkheidsverzekering  terecht  bij  Ecclesia.  De
NOJG  werkt  al  jaren  samen  met  Ecclesia,  een  100%
onafhankelijke verzekeringsmakelaar. Door de inkoopkracht en
deskundigheid van Ecclesia profiteert u als NOJG lid van een
speciaal  verzekeringspakket,  met  de  laagste  premie  van
Nederland (vanaf 40 euro per jaar) en uitstekende voorwaarden.

Binnenkort website live

Bij  Ecclesia  regelt  u  voortaan  de
jachtaansprakelijkheidsverzekering gemakkelijk én snel online.
Maar u moet nog even geduld hebben, want er wordt nog hard
gewerkt aan het speciale websitegedeelte voor NOJG leden. Wilt
u voor volgend jaar een verzekering afsluiten? Dan kunt u
vanaf  maandag  16  januari  2023  terecht  op  de  website
www.verzekerdejager.nl
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Aantal  wolvenaanvallen  in
Drenthe verdrievoudigd

Dit is een nieuwsbericht van RTV Drenthe
 
Het aantal wolvenaanvallen is in het derde kwartaal (augustus
tot en met oktober) meer dan verdrievoudigd ten opzichte van
het tweede kwartaal (mei tot en met juli). Dat blijkt uit
cijfers van BIJ12, de uitvoeringsinstantie van de provincies
die de schade afhandelt.

In het derde kwartaal ging het om 53 bewezen wolvenaanvallen
en in het tweede kwartaal ging het nog om 16 aangetoonde
wolvenaanvallen. Het komt door de hogere voedselvraag van de
Drentse roedel nu zij welpen heeft en daarnaast zijn drie
zwerfwolven  verantwoordelijk  voor  schade  aan
landbouwhuisdieren,  ook  anders  dan  schapen.

In totaal werden in de periode van 1 augustus tot en met 31
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oktober  105  schapen  gedood  bij  wolvenaanvallen.  Daarnaast
werden 2 pony’s, 5 pinken, 5 kalfjes, 3 koeien en een geit
gedood. In oktober ging het bijna alleen maar om aanvallen op
grotere dieren.

Meeste aanvallen door wolvenpaar

Van de 53 bewezen wolvenaanvallen in Drenthe zijn er 30 toe te
schrijven aan het wolvenpaar in het Drents-Friese Wold. En
daarmee neemt het aantal aanvallen van dit koppel fors toe ten
opzichte van het tweede kwartaal. Bij vijf van de 30 gevallen
is het DNA van zowel het mannetje GW2397m als het vrouwtje
GW2090f aangetroffen.

Het DNA van het ouderpaar is niet alleen bij schapen gevonden,
maar ook bij een kalf, een pink, een shetlander en een veulen.
Daarnaast deed het wolvenpaar in augustus drie aanvallen op
vee in Kallenkote, net over de grens in het Overijssel. Van de
drie  welpen  van  het  wolvenpaar  zijn  nog  geen  sporen
aangetroffen.

Ter vergelijking: in het derde kwartaal was het ouderpaar van
de  roedel  op  de  Veluwe  bij  vier  aanvallen  op  schapen
betrokken.  En  in  het  natuurgebied  De  Groote  Heide  in
Brabant/Limburg was er zeven keer een gemelde wolvenaanval op
een schaap en één keer op een ree.

Hogere voedselvraag

Het  Drentse  wolvenpaar  deed  eerder  ook  al  meerdere
wolvenaanvallen. Vrouwtjeswolf GW2090f heeft van april vorig
jaar  tot  en  met  eind  juli  dit  jaar  ongeveer  18  keer
toegeslagen. En mannetjeswolf GW2397m deed 31 keer een aanval
in  tien  maanden.  Zeven  aanvallen  van  een  of  beide  ouders
vonden in het tweede kwartaal van 2022 plaats. Daarbij ging
het vooral om schapen en één keer om een kalf. In het derde
kwartaal ging het dus om 30 aanvallen en vaker op grotere
dieren.



“De toename in aanvallen op vee kan verklaard worden uit het
feit dat de roedel, door hun opgroeiende jongen, een grotere
voedselbehoefte heeft. De jongen zijn nu net zo groot als hun
ouders, maar jagen nog niet echt mee”, zo staat er in de
kwartaalrapportage.

Het aantal meldingen van wolvenaanvallen is in november en
december weer afgenomen; van 1 november tot en met 14 december
zijn in Drenthe 10 meldingen van wolvenaanvallen geweest. DNA-
onderzoek  moet  nog  uitwijzen  of  het  inderdaad  om
wolvenaanvallen  gaat.

Zwerfwolven

Wat verder opvalt is dat drie zwervende wolven die in Drenthe
waren in het derde kwartaal, tientallen aanvallen op grote
dieren hebben gedaan. Het DNA van wolf GW2488m is bij vijftien
wolvenaanvallen  aangetroffen,  waaronder  vijf  aanvallen  op
runderen,  waarvan  twee  keer  een  pink.  Deze  wolf  is  een
nakomeling van de Rehburg-roedel in Duitsland en was actief in
de regio tussen Assen, Emmen en Hoogeveen. Inmiddels heeft
deze wolf Nederland weer verlaten; het DNA is later op maar
liefst 360 km ten zuiden van Drenthe aangetroffen.

Zwerfwolf  GW2864m  deed  zeven  aanvallen  in  Midden-Drenthe,
waaronder een aanval op een rund, een kalf en twee pinken.
Deze wolf is inmiddels vertrokken naar Nedersaksen.

Op 8 september werd bij een schadegeval van GW2864 ook het DNA
van wolvin GW3011f aangetroffen, die op dat moment ‘nieuw’ was
in Nederland. Deze wolf is afkomstig uit de Nordhorn-roedel,
net over de grens in Duitsland. Deze zwervende vrouwtjeswolf
was betrokken bij vier aanvallen op grotere dieren in Midden-
Drenthe. Het is onbekend of deze wolf zich nog in Drenthe
bevindt.

Grote afstanden

Niet alleen Drentse zwervers legden grote afstanden af. Een



wolf die voor het eerst in april van dit jaar is aangetroffen
in  de  Noordoostpolder,  werd  in  september  in  Limburg
aangetroffen. En dat is 200 kilometer verderop. En niet veel
later  werd  het  DNA  van  deze  wolf  in  Zuid-Wallonië
aangetroffen. Dit illustreert de grote afstanden die wolven op
doortocht kunnen afleggen, aldus BIJ12.


